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Spørgsmål nr. 64 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren forklare, hvorfor der i visse kredse er sket en 
markant stigning i ulovlig import af peberspray, som det frem-
går i afsnit 4.4.2., og kan det tænkes, at det er naturligt, hvis folk 
efter tilladelsen 1. januar 2019, fejlagtigt troede, at pebersprayen 
nu ligeledes kunne importeres lovligt? Spørgsmålet stilles i for-
længelse af Rapport om erfaringerne med pebersprayordningen, 
jf. REU alm del – bilag 596, folketingsåret 2019-20.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet skal indledningsvis bemærke, at Rigspolitiet i for-
bindelse med bidrag til udarbejdelsen af Justitsministeriets rap-
port om erfaringerne med pebersprayordningen foretog en hø-
ring af landets politikredse med anmodning om, at politikred-
sene bl.a. redegjorde for kredsenes erfaring med ordningen, her-
under fordele og ulemper ved lovændringen fra 1. januar 2019, 
kredsenes skøn over, hvor ofte peberspray havde været anvendt 
(både i lovligt og ulovligt øjemed), samt hvor ofte peberspray 
var blevet beslaglagt i perioden januar til december 2019.  
 
Nogle politikredse har i deres høringssvar påpeget, at der i kred-
sen er konstateret en stigning i antallet af sager om ulovlig im-
port af peberspray til Danmark, og nogle kredse har anført, at 
der er tale om en markant stigning. 
 
Som det ligeledes fremgår af rapportens side 17, skal årsagen til 
denne stigning formentlig søges i manglende kendskab til kravet 
om tilladelse til at indføre peberspray i Danmark, jf. § 1, stk. 1, 
nr. 5, i lovbekendtgørelse nr. 920 af 29. august 2019 om våben 
og eksplosivstoffer m.v. (våbenloven).” 
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